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Mátészalka Város Képviselő-testület 2012. november 29. napján 16.00 
órai kezdettel tartott közmeghallgatásáról 
 
Az ülés helye: Városháza III. emeleti tanácskozó terem 
 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
Pult Név Voks Frakció 
2 Dankai Tamás 1 - 
17 Dienes Béla 1 - 
19 Katona Péter 1 - 
6 Kovács Sándor 1 - 
10 Kövendy Zsolt 1 - 
22 Lukács Bertalan 1 - 
12 Oláh András 1 - 
16 Szabó Attila 1 - 
1 Szabó István 1 - 
11 Dr. Szászi István 1 - 
18 Dr. Szondi Zita 1 - 
8 Vékony János 1 - 
20 Dr. Takács Csaba 0 - 
 
 
Az ülésről távol maradt: Dankai  Tamás                                                  
                                           Oláh András képviselők 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: 
Dr. Takács Csaba jegyző 
Dr. Hadi Éva önkormányzati és jogi irodavezető 
Marótiné Bíró Gyöngyvér közigazgatási és okmányiroda vezető 
Kovács István műszaki irodavezető 
Potosné Kovács Zsuzsanna jegyzői kabinetvezető 
Pappné Tarcsa Noémi belső ellenőrzési irodavezető 
 
 
Valamint:  mátészalkai polgárok 
 
 
Jegyzőkönyvvezető: Erdélyi Andrea, Fodorné Gyöngyösi Gabriella 
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Szabó István polgármester köszönti a képviselő-testület tagjait és a 
közmeghallgatáson megjelent mátészalkai polgárokat. Kéri a hozzászólásra 
készülő polgárokat, hogy az álló mikrofon mellett mondják el 
észrevételeiket, javaslataikat. 
 
SZATHMÁRI LAJOS 
Felhívja a figyelmet arra, hogy a polgármesteri hivatal előtti autóbusz 
megállóban kihelyezett megye térkép nagyon elhasználódott, el kellene 
távolítani, vagy újat kihelyezni, mert nagyon rossz fényt vet a városra.  
Másik felvetése a Kölcsey park környékére vonatkozik. A pártok részére 
használatba adott épületnek rossz a fűtési rendszere. Szerinte vagy a víz 
szökik el valahol, vagy elpárolog, vagy lyukas lehet a rendszer,  de már 
tavaly és idén is keringető szivattyút kellett cserélni. Ha új szolgáltató lesz, 
akkor velük át kellene vizsgáltatni a rendszert. 
A téli fagyok idején nagy gondot okoz, hogy a bejáratnál lévő előtető 
viszonylag rövid, ezért a bejáratra folyik róla a víz, ami megfagyva nagyon 
balesetveszélyes. 
A januártól működő Járási Hivatallal kapcsolatosan úgy gondolja, hogy az 
épületnél növelni kellene a parkolási lehetőségeket.  
A Művészeti Iskola előtti parkolással is gondok vannak. A parkoló keskeny 
és nehéz onnan kitolatni.  Kérdése, hogy a park felőli oldalra egy megállni 
tilos táblát nem lehetne-e kirakni? 
A könyvtárnál a járdafelújítás megtörtént, de a szemetes edények 
elhelyezése nem jó, mert nehéz a szemetet beledobni, a burkolat nélkül 
maradt sáv miatt, elsősorban sáros időben. 
A város több részén is telepítettek új fákat, de egy részük elpusztult. Erre 
fokozottabban kellene figyelni, hogy a most telepített fák a nyári meleget is 
kibírják. 
A Keleti lakótelep közvilágítására hívta fel a figyelmet, mert szerinte 
nagyon sok lámpa nem ég. 
A parkon keresztül vezető lámpasor teljesen sötét, itt nem izzó probléma 
lehet. 
A Képes Géza Általános iskola felújítása során a járda egy részét a nagy 
teherautók tönkre tették. Száraz időben lehet rajta közlekedni, de ha esős 
idő van, áll rajta a víz. Felújításkor le volt zárva az út, felszedtek néhány 
térkövet onnan, és azokat nem tették vissza. Ezt is pótolni kellene. A 
környéken aszfaltozás is szükséges lenne, mert nagy kátyúk találhatók. 
 
SZABÓ ISTVÁN 
Megköszöni az észrevételeket. Válaszában elmondja, hogy a közvilágítási 
problémák ha vezetékszakaszt érintenek, akkor az E-on-ra tartozik, ha 
lámpatesteket, az a közvilágítást üzemeltető cég kompetenciájába tartozik. 
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A műszaki iroda ezeket végigjárja és a megfelelő helyre címezve a kérdés 
rendezésére, intézkedik.  
A pártok háza fűtésével kapcsolatosan megjegyzi, hogy az egy régi, elavult 
rendszer. Nem tudja, hogy mi lehet a hibája.  Azt gondolja, talán 
belevegősödik, de az is lehet, mivel ez egy nyitott rendszer, régi radiátoros 
fűtéssel,hogy a párolgás miatt időnként fel kell tölteni. A VIGASZ 
kezelésébe került, kéri, hogy nekik jelezzék ezt a problémát. A VIGASZ 
karbantartói föltöltik a rendszert, légtelenítenek és próbálják orvosolni a 
hibát. Sajnos a fűtési rendszer felújítására nincs mód. 
A Kölcsey tér, Járási Hivatal épülete, illetve a Művészeti Iskola körüli 
parkolási gondokat, illetve esztétikai kérdéseket érintő kérdésekre a park 
teljes körű felújítása jelenthet megoldást. A „Funkcióbővítő városközpont 
rehabilitációs rekonstrukciós pályázattal” a régi központi orvosi rendelő, 
(most már Járási Hivatal épülete) körül felújítások lesznek.  Ez egy 
beruházási elemként szerepel a pályázatban. A tér teljes növényzetének 
felújítása, a díszburkolatok, új utcabútorok elhelyezése, a közvilágítás 
korszerűsítése, térfigyelő kameráknak az elhelyezése, új parkolóknak a 
megépítése. A kerítést teljes egészében elbontják, nem épül új kerítés, több 
parkoló épül.  Nem csak az egyirányú utcánál lehet majd megállni, hanem 
kifejezetten, célirányosan parkolás céljára kialakított új felületek 
keletkeznek. A téren összességében több parkoló lesz, amely képes lesz 
kezelni a mostani parkolási gondokat. A Művészeti Iskola közvetlen 
környezetében lévő parkolókat is rendezni fogják. Esztétikusabb, és 
használhatóbb lesz az egész terület és a felújított épülettel harmonizálóan 
alakítják. 
A fák kivágásával és telepítésével kapcsolatosan elmondja,  hogy az Ipari 
úti új platánsor a Baross László Mezőgazdasági Szakközépiskola „Légy a 
fasorban” című kezdeményezésének eredményeként valósult meg. Ez a 
kerékpárút építése során kivágásra kerülő elöregedett fasort hivatott 
helyettesíteni. Az extrém száraz nyári időjárás okozta azt, hogy a 
felmérések szerint kb. 50 facsemete kiszáradt. Az egyébként más nyáron 
elégséges öntözés most kevésnek bizonyult. A fák pótlására az 
intézménnyel közösen intézkedtek, ez még a vegetációs időszak kezdete 
előtt meg fog történni.  
A belváros járdaépítése során kivágásra került fáknak a pótlása is 
megtörténik. Csak a közművekre veszélyt jelentő fákat távolították el, ezt 
szakértők ellenőrizték. Azoknak a fáknak gyökerei a közműveket már 
láthatóan veszélyeztették, ezért az élettérhez méretezett, megfelelő fajtájú, 
a környezetet jobban tűrő fákat telepítenek a kivágottak helyére. Ez 
folyamatosan történik.  
A kátyúkkal kapcsolatos észrevételeket is köszöni, ebben a műszaki iroda 
intézkedhet. 
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A megyei turisztikai térkép valóban nem képes betölteni funkcióját, vagy 
eltávolításáról, vagy megfelelően funkcionáló tájékoztató táblával való 
pótlásáról gondoskodni fognak.  
 
PÁL ISTVÁN 
Egy évvel ezelőtt vetette fel javaslatát fekvőrendőr kihelyezésére az Ifjúság 
tér 1. szám elé. 
Másik észrevétele, a Jármi úti gyalogjárda. Igen rossz állapotát már egy 
évvel ezelőtt is szóvá tette. Szinte lehetetlen rajta a közlekedés.  
A Kalmár utcán a gépkocsi forgalom problémáját is ismerteti. Az Alfi ker- 
nél, a Kalmár utca kijáratánál nem lehet átmenni az úton a gyorsan 
közlekedő gépjárművektől. Úgy gondolja, hogy fekvőrendőr kihelyezése 
megoldhatná a problémát.  
 
SZABÓ ISTVÁN 
A sebesség lassítók kihelyezése ügyében a lakosság rendkívül megosztott. 
Példaként az Arany János sor esetét hozza fel, ahol nagy volt az egyetértés 
a fekvőrendőr odahelyezésére, de mára már sokan el szeretnék távolíttatni.  
Lakóövezetben indokoltnak gondolja a kihelyezést, a Kalmár utca viszont 
egy nagyon nagy forgalmú gyűjtő út. Az Északi lakótelepen is és a város 
számos más részén bizonyos napszakokban nagyon nagy a forgalom. Ilyen 
hely az iskolák és óvodák környezete is.  A Kalmár utcán főleg munkaidő 
végeztével és reggel van nagy forgalom, és szombat délelőtt. Megnézik, 
hogy hol segítene fekvőrendőr, mert az egy nagyon érdekes kialakítású 
csomópont, nehéz lesz megtalálni az ideális helyét.. Azt gondolja, hogy az 
elsődleges a forgalomszabályozási eszközökön túl, hogy megfelelő 
körültekintéssel és türelemmel legyenek az emberek és egymásra is 
figyeljenek. 
 
DR. MIKLÓS ILDIKÓ 
Felvilágosítást szeretne kapni.  Nem volt itthon két hétig, mikor hazaért 
kapott egy levelet a Művészbarát Egyesülettől. Azt szeretné tudni, hogy ez 
az egyesület miért avatkozik bele a sétáló utca rendbetételébe, ami a 
Bajcsy-t köti össze a négysávos úttal. A Fecske patika előtti kis utcáról van 
szó, amely teljesen ki van kövezve. A zöldövezetet megszüntették. A 
levelet úgy értelmezi, hogy a lakók pénzügyi hozzájárulása kell az utca 
rendbetételéhez. Sérelmezi, hogy nincs tervrajz, nem volt meghallgatás és 
nem érti, hogy kinek az érdeke, hogy az 50% meglegyen a 
megszavazáshoz. Az egész utca betonrengeteg lett, nincs zöldövezet. A 
COOP üzlet falát le akarják festeni. Szerinte, ennek semmi értelme, mert a 
kölykök úgyis „legraffitizik”, úgyhogy fölösleges dolog. Mi a magyarázata 
annak, hogy a Művészbarát Egyesület rendezi az utcát, ahol ő lakik? 
Szerinte ez furcsa. 
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SZABÓ ISTVÁN 
Javasolja a felvetett probléma kettéválasztását. A Művészetbarát Egyesület 
az ő ismeretei szerint  egy jó szándékú kezdeményezést indított el. 
Rendelkezésére áll egy bizonyos összeg, a tagok adományaiból, amit 
felajánlott a Bajcsy-Zsilinszky utca és környezetének a rendezésére. Ez az 
ők kezdeményezésük. 
 Azzal kapcsolatosan, hogy a Szalkai László utca és a Bajcsy-Zsilinszky 
utca közötti szakasznak a rendbetétele értelmes dolog, vagy sem, a 
véleménye az, hogy aligha lehet a város egyetlen szegletére is azt mondani, 
hogy annak a rendbetétele ne lenne hasznos és értelmes.  
Zöld övezetet, pedig gyakran fordult ott meg, nem látott azon a területen. 
Ott rendezetlen, rossz, csúnya állapotokat látott, ahonnan nem folyt le a 
csapadékvíz. Ecetfát látott, amit mindenhonnan kiirtanak, mert tönkre teszi 
a közműveket, kárt tesz az épületekben. Nagyon agresszív növény, nem 
véletlen, hogy városi környezetben tenyészik, hiszen képes egy 
aszfaltrepedésben is megélni és azt tovább repeszteni komoly károkat 
okozva. Ilyen fát vettek ki onnan. Megcsinálták az utca csapadékvíz 
elvezetését, így a jövőben nem fog megállni a víz. Akadálymentessé válik 
az üzletek bejárata, mert a burkolat szintjét felemelték arra a szintre, ami az 
üzletek bejárati szintje is. Az a tevékenység, ami ott folyik, sokkal inkább 
az embereket szolgálja, mintsem hogy kárukra, bosszantásukra szolgálna.  
Azt gondolja, hogy a Művészetbarát Egyesületnek a kezdeményezése 
alapvetően segítő szándékú, jó gondolat. Nem ismeri a levél tartalmát, tehát 
a költségekről és egyebekre vonatkozóan nem tud nyilatkozni. Az 
önkormányzat senkitől nem kér egy fillért sem, közmunka-program 
keretében végzik el a munkákat.  
Ami pedig az ABC áruház falának az átfestését és  graffiti-vel való 
díszítését illeti, szerinte, ez sem haszontalan dolog. Ilyen alapon nem lenne 
szabad homlokzatot felújítani, épületet rendbe tenni, ha mindig abból 
indulnánk ki, hogy „jönnek a kölykök, és majd összefirkálják”. A szép 
környezetnek szerinte nevelő hatása van. Ha van egy olyan felület, ami 
esztétikusabb, mint amilyen volt korábban, az talán visszatartó erővel bír 
azokra, akik igénytelenek a környezetükkel szemben, és hajlamosak arra, 
hogy károkat okozzanak.  
Kéri a felszólaló hölgy megértését is. Szerinte a visszajelzések eddig 
pozitívak. Az üzlettulajdonosok is örülnek annak, hogy az üzletük előtti 
terület is megszépül. 
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A hivatkozott  terület  a város közterülete, nem egy társasháznak az 
ingatlanához tartozó ingatlanrész, tehát a beruházáshoz nem szükséges 
társasházi hozzájárulás. Régóta megoldásra váró gondokat oldottak meg 
abban a kis zugban.  Ide is utcabútorok fognak kerülni, szeméttárolók, 
padok. Biztos abban, hogy a végeredmény lényegesen esztétikusabb lesz, 
mint a jelenlegi állapot. Kéri, hogy legyenek türelemmel a munkálatok 
idejére, mert szerinte megéri.  
 
 
 
Több kérdés, hozzászólás nem érkezett, a polgármester a közmeghallgatást 
16. 40 órakor bezárta. 
 

k.m.f. 
 
 
 
               Szabó István                                               Dr. Takács Csaba 
               polgármester                                                         jegyző 


